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ONTARIO VACCINE REQUIREMENTS 

Immunization is a safe and effective way to protect your child against serious infections. Children who 

attend licensed child care and schools must be vaccinated or provide a valid exemption. Children in 

licensed child care must have up-to-date immunization for their age, as required by the Day Nurseries Act. 

Students in school must be immunized as required by the Immunization of School Pupils Act. 

Ottawa Public Health collects and maintains this information for all children attending licensed child care 

facilities and schools in the city of Ottawa. 

Publicly Funded Immunization Schedule for Ontario – August 2011 

2 months and 4 months 

 Diphtheria, tetanus, pertussis (whooping cough), polio, Haemophilus influenzae type b (Hib); a 

five-in-one vaccine 

 Pneumococcal conjugate-13; most children will need three doses but infants with some medical 

conditions may require a four-dose series of this vaccine 

 Rotavirus (an oral vaccine) 

6 months 

 Diphtheria, tetanus, pertussis (whooping cough), polio, Haemophilus influenzae type b (Hib); a 

five-in-one vaccine 

 Influenza vaccine is recommended for individuals starting at 6 months of age and older 

12 months 

 Measles, mumps and rubella (MMR) is a three-in-one vaccine; this vaccine must be given on or 

after the first birthday for best protection 

 Meningococcal conjugate-C 

 Pneumococcal conjugate-13 

15 months 

 Varicella (chickenpox) 

18 months 

 Diphtheria, tetanus, pertussis (whooping cough), polio, Haemophilus 

influenzae type b (Hib); a five-in-one vaccine 

4-6 years old 

 Diphtheria, tetanus, pertussis (whooping cough) and polio; a four-in-one 

vaccine 

 Measles, mumps, rubella and varicella (chickenpox); a four-in-one vaccine 

12 years old (grade 7), given in school-based clinics 

 Hepatitis B (2-dose series) 

 Meningococcal conjugate ACWY 

13 years old (Grade 8), females only, given in school-based clinics 

 Human Papillomavirus (HPV-4), 3-dose series 

14-16 years old 

 Diphtheria, tetanus, pertussis (whooping cough); a three-in-one vaccine (Tdap) that is due 10 

years after the 4-6 year old dose  

Every autumn 

 Influenza vaccine; recommended for individuals 6 months of age and older 
 
 

HPD 4.1  revNov2013   01/2014  



 

 

ottawa.ca/immunisation  |  ottawa.ca/immunization 613-580-6744  | ATS/TTY : 613-580-9656  

 

LES EXIGENCES DE VACCINATION DE L’ONTARIO 

L’immunisation est un moyen sécuritaire et efficace de protéger votre enfant contre les maladies 

infectieuses. Les enfants qui fréquentent un service de garde agréé ou les élèves qui fréquentent une 

école doivent être vaccinés ou fournir une exemption valide. Les enfants dans un service agréé de garde 

doivent avoir un dossier d’immunisation à jour qui convient à leur âge tel qu’exigé par la Loi sur les 

garderies. Les élèves fréquentant une école doivent être immunisés conformément à la Loi sur 

l’immunisation des élèves. 

Santé publique Ottawa recueille et garde à jour les renseignements concernant tous les enfants 

fréquentant un service de garde agréé ou une école dans la ville d’Ottawa.  

Calendriers de vaccination financée par le secteur public en Ontario- août 2011 

2 mois et 4 mois 

 Diphtérie, tétanos, coqueluche, polio, haemophilus influenzae type b (Hib) ; vaccin 5 en 1 

 Antipneumococcique conjugué- 13 ; bien que 3 doses suffisent pour la plupart des enfants, il se peut 

qu’une série de 4 doses de ce vaccin soit nécessaire pour les nourrissons touchés par certains 

troubles médicaux 

 Rotavirus - un vaccin oral 

6 mois 

 Diphtérie, tétanos, coqueluche, polio, haemophilus influenzae type b (Hib) ; vaccin 5 en 1 

 Le vaccin contre la grippe est recommandé pour les personnes âgées de 6 mois ou plus. 

12 mois 

 Rougeole, rubéole, oreillons (RRO), vaccin 3 en 1 ; ce vaccin doit être administré le jour-même du 1er 

anniversaire de naissance ou après pour une protection optimale  

 Vaccin conjugué contre le méningocoque-C 

 Antipneumococcique conjugué-13 

15 mois 

 Varicelle 

18 mois 

 Diphtérie, tétanos, coqueluche, polio, haemophilus influenzae type b (Hib) ; 

vaccin 5 en 1 

4 à 6 ans 

 Diphtérie, tétanos, coqueluche, polio ; vaccin 4 en 1 

 Rougeole, oreillons, rubéole et varicelle ; vaccin 4 en 1 

12 ans (7e année), administré dans les écoles 

 Hépatite B (série de 2 doses) 

 Vaccin conjugué contre le méningocoque-ACWY 

13 ans (8e année, filles seulement), administré dans les écoles 

 Virus du papillome humain (VPH-4), série de 3 doses. 

14 à 16 ans 

 Diphtérie, tétanos, coqueluche (vaccin 3 en 1), 10 ans après la dose de rappel de 4 à 6 ans. 

Chaque automne - grippe 

 Grippe ; le vaccin contre la grippe est recommandé pour les personnes de 6 mois et plus 
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